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Akademický senát FSv ČVUT 

Zápis z 19. zasedání AS FSv, které se konalo dne 11. 6. 2025 

Přítomni: dle prezenční listiny 
Hosté: děkan prof. Máca, proděkani prof. Pešková, prof. Pavelka, prof. Patzák, 

Dr. Vokurka, tajemník Dr. Matějka 
 
Předseda AS FSv doc. Pazderka zahájil zasedání AS FSv, přivítal přítomné a seznámil je 
s programem zasedání. 
 
1. Schválení zápisu z 18. řádného zasedání AS FSv ze dne 14.5.2025 
2. Představení nových senátorů (prof. Eliášová, Ing. Kafková) 
3. Informace o odvolání rektora ČVUT (Ing. arch. Černá) 
4. Informace děkana (děkan prof. Máca) 
5a. Vyhlášení volby osoby navržené na děkana FSv pro období 2026-30 
5b. Plán rozpočtu mimonormativních pracovišť FSv na rok 2025 (tajemník Dr. Matějka) 
6. Upravená metodika rozdělení provozních zdrojů FSv na rok 2025 

(děkan prof. Máca, tajemník Dr. Matějka) 
7. Rozdělení provozních zdrojů FSv na rok 2025 (tajemník Dr. Matějka) 
8. přesunut na bod 5b. 
9. Výroční zpráva FSv za rok 2024 (prod. prof. Kabele) 
10. Plán realizace strategického záměru FSv pro rok 2026 (prod. prof. Kabele) 
11. Informace z Ekonomické komise (prof. Cajthaml) 
12. Informace z AS ČVUT (prof. Wald, Ing. arch. Černá) 
13. Různé 
 
Doc. Šulc navrhl přesun bodu 8 před bod 6 v návaznosti na jednání ekonomické komise – 
tvorba fondu na rekonstrukci budovy B. Svou žádost komunikoval se členy AS FSv v předstihu 
emailem. 
 
K návrhu nebyly připomínky. Bod 8 bude zařazen jako bod 5b. 
 
1. Schválení zápisu z 18. řádného zasedání AS FSv ze dne 14. 5. 2025 
 
K zápisu nebyly připomínky, zápis byl schválen. 
 
2. Představení nových senátorů (prof. Eliášová, Ing. Kafková) 
 
Předseda AS FSv doc. Pazderka uvedl a přivítal nové senátorky prof. Eliášovou a Ing. Kafkovou, 
které se krátce představily. Nové senátorky nahrazují 2 senátory, kteří nesplnili podmínku 
uvedenou ve Volebním řádu AS FSv čl. 2 odst. 3 písm. e) a členství v AS FSv jim zaniklo. 
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Proběhla krátká diskuse k účasti senátorů na zasedáních AS FSv a k možným budoucím 
úpravám Volebního řádu AS FSv (doc. Pazderka, prof. Polák, Dr. Kašpar). 
 
3. Informace o odvolání rektora ČVUT (Ing. arch. Černá) 
 
Ing. arch. Černá informovala o průběhu odvolání rektora na zasedání AS ČVUT 21.5. (odvolán 
prezidentem 30.5. 2025). Univerzitu by měl nyní vést statutární zástupce rektora prorektor 
prof. Zbyněk Škvor (do uvedení nového rektora do funkce). 
 
Doc. Jíra se dotázal na proces volby nového rektora (volba rektora byla vyhlášena ještě před 
odvoláním rektora). Informovala Ing. arch. Černá. Situace je řešena s MŠMT. Předpokládá se 
zachování harmonogramu voleb, jedná se o posunu začátku funkčního období.  
 
4. Informace děkana (děkan prof. Máca) 
 
Děkan prof. Máca informoval o aktuálním dění na FSv/ČVUT: 

• Informace k odvolání rektora, platnost plných mocí 
• Informace k rekonstrukci budovy B, stěhování, podání nabídek 
• Stipendia studentů doktorského studia, aktuální rok dle současných pravidel vyřešen 

ze strany fakulty, je dostatek finančních prostředků, na další rok bude vypracován nový 
postup 

• Průběh přijímacího řízení pro AK 25/26, předpokládáme zapsání vyššího počtu 
studentů do 1. roč. (o 250 studentů) 

• Hodnocení ČVUT Mezinárodním evaluačním panelem na konci června, ČVUT obhajuje 
umístění na vysoké pozici, prezentace a prohlídka FSv, návštěva Štoly Josef 

• Pozastavení přihlášek z ČVUT v programu Trend v souvislosti s GE 
• Studijní programy, nový program SI 3+2 

 
5. Vyhlášení volby osoby navržené na děkana FSv pro období 2026-30 
 
Doc. Pazderka seznámil AS FSv s připraveným usnesením, které vychází z předchozích voleb a 
rovněž z diskuse na poslední Ekonomické komisi 28.5. – bod 4.c). 
 
Proběhla diskuse k bodu 4.c) a jeho následné upřesnění. (doc. Pazderka, Ing. arch. Černá, 
Dr. Matějka, doc. Šulc, doc. Jíra, Ing. Mildner, Dr. Kašpar). 
Navržení členové volební komise souhlasili s nominací. 
 
Návrh usnesení AS FSv: 
 
1. Vyhlášení volby 
 
Akademický senát Fakulty stavební Českého vysokého učení technického v Praze (dále jen AS 
FSv) na svém 19. zasedání konaném dne 11. června 2025 podle § 27 odst. 1 písm. g zákona 
č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, ve znění pozdějších předpisů, vyhlašuje volbu osoby 
navržené na jmenování děkanem Fakulty stavební (dále jen FSv) pro funkční období únor 
2026 až leden 2030. 
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2. Harmonogram volby osoby navržené na děkana 
 
• 11. června 2025 - vyhlášení volby osoby navržené na jmenování děkanem. 
• 10. října 2025 13:00 - uzávěrka příjmu návrhů kandidátů na děkana včetně povinných 

příloh. 
• 14. října 2025 12:00 – nejzazší termín zveřejnění kandidátní listiny a volebních 

programů. 
• 15. října 2025 16:00 – veřejné představení kandidátů před členy akademické obce 

FSv. 
• 22. října 2025 9:00 – volba osoby navržené na děkana FSv na mimořádném zasedání 

AS FSv. 
 
Předání návrhu osoby navržené na jmenování děkanem FSv rektorovi ČVUT bude provedeno 
bezprostředně v následujících pracovních dnech po volbě. 
 
3. Volební komise 
 
Volbu zajišťuje a průběh volby řídí pětičlenná volební komise ve složení: 
Předseda:  prof. Ing. Michal Polák, CSc. 
Členové: doc. Ing. Jiří Litoš, Ph.D. 
  doc. Ing. Jitka Vašková, CSc. 
  Ing. arch. Patrik Kučera 
   Ing. Martin Mildner 
 
4. Podávání návrhů kandidátů na děkana 
 
Návrhy kandidátů na jmenování děkanem mohou podávat podle Jednacího řádu 
Akademického senátu Fakulty stavební Českého vysokého učení technického v Praze všichni 
členové akademické obce FSv. Další podrobnosti stanoví volební komise v organizačních 
pokynech k volbě osoby navržené na jmenování děkanem FSv.  
 
AS FSv ukládá volební komisi, aby součástí návrhu kandidáta byly minimálně tyto tři povinné 
přílohy v písemné formě s datem a s vlastnoručním podpisem: 
a) strukturovaný životopis v maximálním rozsahu 3 strany A4, 
b) volební program v maximálním rozsahu 10 stran A4, 
c) jména osob, které kandidát po případném jmenování děkanem bude jmenovat 

proděkany, a to v minimálním rozsahu: proděkan pro oblast pedagogiky, proděkan 
pro oblast vědy a výzkumu a proděkan pro oblast výstavby.   

 
Hlasování o usnesení: 
 
pro: 25 | proti: 0 | zdržel se: 1 (z 26 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 
5b. Plán rozpočtu mimonormativních pracovišť FSv na rok 2025 (tajemník Dr. Matějka) 
 
Tajemník Dr. Matějka představil Plán rozpočtu mimonormativních pracovišť FSv na rok 2025. 
Dokument byl v předstihu projednán Ekonomickou komisí. 
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Doc. Šulc komentoval dokument v souvislosti s přípravou rezervního fondu na realizaci 
budovy B. Navrhl doplnit fond z prostředků investic do IT na VIC (mimonormativní 
pracoviště) na rok 2025. Doc. Šulc poslal členům AS FSv svůj návrh na úpravu dokumentu 
v předstihu emailem (převod 3 mil. z investic VIC do rezervy na rek. B). 
 
K tématu proběhla diskuse (Dr. Matějka, prof. Máca, doc. Pazderka, doc. Šulc, doc. Jíra). 
 
Tajemník Dr. Matějka informoval o způsobu získání projednané rezervy na základě diskuse 
v Ekonomické komisi dne 28. 5. (tvorba rezervy oddělením z metodiky a dále z prostředků 
fakultních režií). Fakulta si se situací musí poradit. O úsporách v rovině IT se můžeme bavit 
v budoucnu (snížení úrovně služeb). Dr. Matějka doporučil do Plánu rozpočtu nezasahovat. 
 
Dofinancování nákladů s realizací budovy B komentoval doc. Pazderka. Vedení FSv předložilo 
na EK návrh na vytvoření rezervy 25 mil. Kč, zatímco EK doporučila pouze 20 mil., výsledkem 
je kompromis 23 mil. Kč, který doc. Pazderka považuje za rozumný. Za další problém 
považuje doc. Pazderka neúměrně vysoký rozpočet investic VIC (náklady na firewall pod.), 
který by měl zohledňovat aktuální situaci fakulty, kdy je potřeba ušetřit prostředky na 
dofinancování rekonstrukce budovy B. Všude se musí šetřit, nejen na katedrách. 
 
Tajemník Dr. Matějka potvrdil, že úspory jsou hledány. Pokud se budeme bavit o úsporách 
na investicích VIC, bude to na úkor kvality. 
 
Doc. Pazderka doporučil řešit možnosti úspor v investicích VIC na Technické komisi 
v souvislosti s investicemi do IT pro rok 2026. Doc. Litoš souhlasil a doporučil spojit zasedání 
TK k tomuto tématu se zasedáním EK. 
 
Dr. Matějka informoval o přípravě Zprávy Hospodaření po dokončeném účetnictví, lze spojit 
s přípravou nového plánu investic na základě konkrétních dat.  
 
Doc. Šulc by chtěl navržené úpravy reflektovat již nyní pro rok 2025 - navrhl hlasování o svém 
protinávrhu (dle zaslaného návrhu úprav) a přečetl znění protinávrhu: 
V Plánu rozpočtu mimonormativních pracovišť FSv na rok 2025 (str. 4, 5) navrhuji změnu 
v kapitole 4.3 IT investice na celkovou částku 9,5 M Kč (místo navržených 12,5 M Kč).  
 
Důvodem pro tento návrh je fakt, že investice do IT byly probírány na EK (a TK) bez kontextu 
znalosti rozpočtu FSv na rok 2025 a zejména informací o nutnosti tvorby fondu pro 
dofinancování rekonstrukce budovy B. Dalším důvodem je fakt, že provoz celé řady 
počítačových učeben a pracovišť bude po dobu rekonstrukce budovy B též výrazně omezen. 
 
Vedení FSv (děkan prof. Máca) vyjádřilo nesouhlas s protinávrhem (viz předchozí diskuse). 
 
Hlasování o protinávrhu usnesení: 
AS FSv schvaluje Plán rozpočtu mimonormativních pracovišť FSv na rok 2025 s úpravou 
navrženou doc. Šulcem. 
 
pro: 5 | proti: 10 | zdržel se: 10 (z 25 přítomných senátorů) 
Usnesení nebylo přijato. 
 
Následně bylo hlasováno o předloženém dokumentu bez úprav. 
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Hlasování o usnesení: 
AS FSv schvaluje Plán rozpočtu mimonormativních pracovišť FSv na rok 2025. 
pro: 15 | proti: 1 | zdržel se: 9 (z 25 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 
6. Upravená metodika rozdělení provozních zdrojů FSv na rok 2025 (děkan prof. Máca, 
tajemník Dr. Matějka) 
 
Děkan prof. Máca a tajemník Dr. Matějka zdůvodnili úpravu Metodiky rozdělení provozních 
zdrojů FSv na rok 2025. Dokument byl k dispozici senátorům na Sharepointu (důvodová 
zpráva). Došlo k aktualizaci dokumentu. 
 
Doc. Šulc doporučil doplnění metodiky. Členům AS FSv zaslal svůj návrh na úpravu 
dokumentu v předstihu emailem. 
 
Proběhla krátká diskuse (Dr. Matějka, doc. Šulc, prof. Máca, doc. Pazderka, doc. Litoš, doc. 
Jíra, Dr. Kašpar) 
 
Doc. Šulc navrhl hlasování o svém protinávrhu (dle zaslaného návrhu úprav) a přečetl znění 
protinávrhu: 
V Upravené metodice rozdělení provozních zdrojů FSv na rok 2025 navrhuji doplnit bod 3 
(str. 9) o konstatování: V případě, že nebude akce rekonstrukce budovy B realizována nebo 
nebudou tyto prostředky v budoucnu zcela vyčerpány, budou rozděleny zpět do ukazatelů A, 
K a DKRVO a rozpočteny na jednotlivá pracoviště podle této metodiky.  
 
Vedení FSv (děkan prof. Máca) vyjádřilo nesouhlas s protinávrhem (viz předchozí diskuse). 
Termíny realizace budovy B nejsou jasné a FSv čekají i další investiční akce, zejména 
budova D. FSv by takový fond měla vytvářet každoročně. 
 
Hlasování o protinávrhu usnesení: 
AS FSv schvaluje úpravu Metodiky rozdělení provozních zdrojů FSv na rok 2025 s úpravou 
navrženou doc. Šulcem. 
 
pro: 1 | proti: 18 | zdržel se: 5 (z 24 přítomných senátorů) 
Usnesení nebylo přijato. 
 
Následně bylo hlasováno o předloženém dokumentu bez úprav. 
 
Hlasování o usnesení: 
AS FSv schvaluje úpravu Metodiky rozdělení provozních zdrojů FSv na rok 2025. 
 
pro: 19 | proti: 0 | zdržel se: 4 (z 23 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 
7. Rozdělení provozních zdrojů FSv na rok 2025 (tajemník Dr. Matějka) 
 
Tajemník Dr. Matějka představil dokument Rozdělení provozních zdrojů FSv na rok 2025 a 
jeho doplnění dle jednání Ekonomické komise (pozn.: vznik fondu na rekonstrukci budovy B 
25,0 mil., 23,0 mil. vyčleněno, FSv nalezne zdroje a doplní na 25,0 mil.). 
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Doc. Pazderka informoval o projednání dokumentu v Ekonomické komisi, předseda EK prof. 
Cajthaml byl ze zasedání omluven. 
Doc. Jíra se dotázal na hospodaření ztrátových kateder. Informoval tajemník Dr. Matějka. 
 
Hlasování o usnesení: 
AS FSv Rozdělení provozních zdrojů FSv na rok 2025. 
 
pro: 21 | proti: 0 | zdržel se: 2 (z 23 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 
8. Plán rozpočtu mimonormativních pracovišť FSv na rok 2025 (tajemník Dr. Matějka) 
 
Viz bod b. 
 
9. Výroční zpráva FSv za rok 2024 (prod. prof. Kabele) 
 
Proděkan prof. Kabele byl ze zasedání omluven. Děkan prof. Máca představil Výroční zprávu 
FSv za rok 2024. Dokument byl senátorům v předstihu k dispozici na Sharepointu. 
 
Dr. Lakomá upozornila na drobné nesrovnalosti (jména uvedených osob). Dr. Matějka zajistí 
opravu. 
 
Hlasování o usnesení: 
AS FSv schvaluje Výroční zprávu FSv za rok 2024 se zapracováním připomínek vznesených 
během projednání. 
 
pro: 22 | proti: 0 | zdržel se: 0 (z 22 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 
10. Plán realizace strategického záměru FSv pro rok 2026 (prod. prof. Kabele) 
 
Proděkan prof. Kabele byl ze zasedání omluven. Děkan prof. Máca představil Plán realizace 
strategického záměru FSv pro rok 2026. Dokument byl projednán Vědeckou radou bez 
připomínek a byl senátu k dispozici na Sharepointu. 
 
Hlasování o usnesení: 
AS FSv schvaluje Plán realizace strategického záměru FSv pro rok 2026. 
 
pro: 21 | proti: 0 | zdržel se: 0 (z 21 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 
11. Informace z Ekonomické komise (prof. Cajthaml) 
 
Viz předchozí body. 
 
12. Informace z AS ČVUT (prof. Wald, Ing. arch. Černá) 
 
Zástupkyně FSv v AS ČVUT Ing. arch. Černá shrnula aktuální činnost AS ČVUT a jednotlivých 
komisí 
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• Výroční zpráva o hospodaření 
• Duplicita pozemků na Praze 6 
• Rozpis prostředků ČVUT 
• Výroční zpráva o činnosti 
• Stipendijní řád 
• Řád celoživotního vzdělávání 
• Pravidla rovných příležitostí 

Doc. Jíra se dotázal na řešení duplicity vlastnictví pozemků ČVUT, zejm. se jedná o pozemky 
v ul. Kolejní a Kadeřávkovské (FSv). 
Děkan prof. Máca informoval, že kvestor přislíbil řešení i těchto pozemků. 
 
13. Různé 
 
Tajemník Dr. Matějka informoval o přípravě rozpočtu ČVUT, do 30. 6. musí FSv předložit 
kvestorovi souhrnné tabulky předpokládaného čerpání prostředků na FSv v roce 2025. 
Konkrétní čísla budou vycházet ze schválené metodiky. 
 
Proběhla krátká diskuse k formě schválení dokumentu (Dr. Matějka, prof. Máca, doc. 
Pazderka, Dr. Kašpar, Ing. arch. Černá). 
Pokud bude kvestor souhlasit (Dr. Matějka prověří), bude dokument předložen AS FSv na 
příštím zasedání. Alternativně bude svoláno zasedání online („ekonomické“ dokumenty 
nelze schvalovat formou per rollam). 
 
Prof. Vejmelková informovala o plánovaném neformálním setkání AS FSv 18.6. 
 
Doc. Pruška informoval o schválení konceptu připravovaného programu SI ve struktuře 3+2 a 
shrnul harmonogram dalšího postupu (projednání 26.6.). 
 
Proběhla krátká obecná diskuse k připravovanému programu SI, byly pokládány doplňující 
otázky. (doc. Vašková, doc. Pruška, Dr. Lakomá, Ing. arch. Černá) 
 
Doc. Jíra se dotázal na nejasný způsob zadávání pracovních cest (rozpor zadávání v sys. AEDO 
a postup zahr. oddělení fakulty). Prověří tajemník Dr. Matějka. 
 
AS FSv stanovuje termíny příštích zasedání AS FSv na: 
1.10. (vyhlášení voleb do AS FSv), 
22.10. (volba děkana FSv), 
12.11., 
10.12. (poslední zasedání AS FSv), v zasedací místnosti B-169. 
 
 
 

doc. Ing. Jiří Pazderka, Ph.D. 
předseda AS FSv ČVUT 

 
 

Zapsal: 
Ing. arch. Jan Kašpar, Ph.D. 
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